

TALSMANDENS GRUPPE
SPRECHER GRUPPE
SPOKESMAN'S GROUP
GROUPE DU PORTE-PAROLE
GRUPPO DEL PORTAVOCE
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

INFORMATION
INFORMATORISCHE AUFZEICHNUNG
INFORMATION MEMO

NOTE D'INFORMATION
NOTA D'INFORMAZIONE
TER DOCUMENTIE

Brussels, March 1976

REPORT ON THE REFORM OF AGRICULTURAL STRUCTURES¹

The Commission has just submitted to the Council of Ministers a report on the implementation of the three Council Directives of 17 April 1972 concerning the modernization of farms, measures to encourage the cessation of farming, socio-economic guidance for and the acquisition of occupational skills by persons engaged in agriculture. The Commission notes that in some Member States implementation of the three Directives has been somewhat delayed. Moreover, as the Member States' applications for reimbursement have not yet all been submitted, the information at present available to the Commission on the initial results of the implementation of the Directives is both scarce and inadequate. This is all the more so since the data available for each country sometimes relate to different periods. Thus, a detailed assessment of the effect of the Directives is not yet possible.

The Commission's report consequently concentrates on an analysis of the social and structural situation of agriculture in Europe and the priorities as defined in the Directives. In addition to a description of the national policies relating to agricultural structures before the entry into force of the Community policy, an analysis is made of the national provisions which have so far been adopted for the implementation of the three Directives. On the basis of the data available, the Commission concludes that the Community framework, as set up by the Directives, is sufficiently flexible to be adapted to national and regional requirements. To take account of non-agricultural factors, particularly currency fluctuations, the Commission suggests that certain amounts granted pursuant to the three Directives be increased.

¹ COM(76)87

TALSMANDENS GRUPPE
SPRECHER GRUPPE
SPOKESMAN'S GROUP
GROUPE DU PORTE-PAROLE
GRUPPO DEL PORTAVOCE
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

INFORMATION
INFORMATORISCHE AUFZEICHNUNG
INFORMATION MEMO

NOTE D'INFORMATION
NOTA D'INFORMAZIONE
TER DOCUMENTIE

Bruxelles, mars 1976.

RAPPORT SUR LA REFORME DES STRUCTURES AGRICOLES (1)

La Commission vient de soumettre au Conseil des Ministres un rapport sur l'application des trois directives du Conseil du 17 avril 1972 concernant la modernisation des exploitations agricoles, l'encouragement à la cessation de l'activité agricole ainsi que l'information socio-économique et la qualification des personnes travaillant dans l'agriculture. La Commission constate que l'application des trois directives a connu un certain retard dans quelques Etats membres. Comme, de plus, les demandes de remboursement des Etats membres n'ont pas encore toutes été présentées, la Commission ne dispose actuellement que de données peu nombreuses et incomplètes sur les premiers résultats d'application des directives. Ceci est d'autant plus vrai que les données disponibles par pays se réfèrent parfois à des périodes incomparables. Aussi une appréciation détaillée de l'effet des directives est-elle actuellement impossible.

Pour cette raison, la Commission a mis l'accent dans son rapport sur une analyse de la situation socio-structurelle de l'agriculture européenne et des priorités définies par les directives communautaires. Outre une description des politiques nationales de structures agricoles suivies avant l'entrée en vigueur de la politique communautaire, le rapport contient une analyse des dispositions nationales prises jusqu'ici en vue de l'application des trois directives. Sur la base des données disponibles, la Commission peut conclure que le cadre communautaire créé par les directives est suffisamment flexible pour s'adapter aux exigences nationales et régionales. Pour tenir compte des événements économiques extra agricoles et, notamment, des variations monétaires, la Commission suggère que certains montants octroyés au titre des trois directives soient augmentés.

(1) COM (76) 87